
Aruküla Põhikooli hoolekogu koosoleku protokoll 
Aruküla Põhikool 14.11.2024 

Algus:  kell 18.30 

Lõpp:  kell 21.00 

Osalesid:  Madis Veigel, Eliis Kahlo, Janno Hert, Henno Olljum, Aron Lips-õpetajaskonna 

esindaja, 

Kutsutud:  Aruküla Põhikooli direktor Avo Möls 

Puudusid:  Anneli Nelson, Anneli Sander, Kadi Tammaru, Raasiku Vald (koolipidaja esindaja) 

 

Päevakord: 

1. Ülevaade õppetööst ja koolielu hetkeseisust 

2. Kooli kodukorra ja päevakava uuendamine 

3. Muud küsimused 

 

Arutati: 

1. Ülevaade õppetööst ja koolielu hetkeseisust 

1.1. Avo Möls andis ülevaate koolielust, saavutatud headest tulemustest spordivõistlustel ning 

esialgse ülevaate tasemerühmadest. 

1.2. Seitsmendates klassides viidi läbi tasemetööd erinevates õppeainetes (matemaatika, inglise 

keel, loodusõpetus). Matemaatika tulemused on kahetsusväärselt madalad, teistes ainetes 

olid tulemused ootuspärased.  

1.3. Koolimajja on paigaldatud uued turvakaamerad, mis peaks kaasa aitama paremale korrale 

ning vähendama võimalusi varjatud nurkades veipimiseks. 

1.4. Koolil on vaidlus töötajaga, kelle tööleping on lõpetatud. Vaidlust menetleb 

Töövaidluskomisjon. Otsust on oodata lähiajal. Hoolekogu on seisukohal, et töötaja ja 

tööandja vaheline vaidlus jääb osapoolte vahele ning kolmandatel isikutel sh hoolekogul ei 

ole põhjust teada detaile ega avaldada arvamust. Otsuse langetavad pädevad organid.  

1.5. Direktor avaldab muret seoses riigigümnaasiumite avamisega erinevates piirkondades. 

Riigigümnaasiumis töötavate õpetajate palgatase on kõgem munitsipaalkoolidest, mille tõttu 

on oht, et head õpetajad võivad liikuda riigikoolidesse ning munitsipaalkoolid jääda 

vaeslapse rolli. 

 

2. Kooli kodukorra ja päevakava uuendamine 

2.1. Hoolekogule on esitatud ettepanekute tegemiseks ning arvamuse avaldamiseks kooli 

õppenõukogus arutlusel olnud kodukorra muutmise projekt. 

2.2. Hoolekogu liikmed esitasid enne koosolekut kirjalikult oma tähelepanekuid. Koosoleku 

käigus arutleti pikalt dokumendis kajastatud punkti, mis puudutab ehete kandmist 

(teipimist) kehalise kasvatuse tundides.  



2.3. Hoolekogu kiidab heaks õuevahetunni loomise idee, et soodustada noorte aktiivset liikumist 

koolipäeva keskel. Oluline on läbi mõelda koolipäeva üldine pikkus, et õpilased jõuaks 

mõistlikult ka huviringidesse ja muusikakooli. 

2.4. Hoolekogu ei toeta kooli ettepanekul HTM-i otsust pikendada 2025/2026 õppeaastal 

jõuluvaheaega tavapäraselt kahelt nädalalt kolmele nädalale, millega pikeneks õppeaasta 

kestus suvel juuni teise poolde. Hoolekogu leiab, et paljudele peredele (eriti noorema 

kooliea peredele) põhjustab probleeme talvine pikk koolivaheaeg, kus laste vaba aeg on vaja 

sisustada. Reisid koolivaheaegadel on ebamõistlikult kallid ning paljudel täiskasvanutel ei ole 

võimalik sel ajal nii palju puhkust saada, et laste vaba aega sisustada. Lisaks on alati õpilastel 

raske keskenduda koolitöödele, kui õppeaasta venib suvel väga pikaks. Varasemast on teada 

probleemid ülekuumenenud klassiruumidega juba maikuus kui ilmad on ilusad. Seetõttu 

toetab Hoolekogu kooli ettepanekut jätta talvine vaheaeg kahe nädala pikkuseks.  

 

3. Muud küsimused 

3.1. Hoolekogu liikmed avaldavad tunnustust üldkoosoleku korraldajatele – uus format oli väga 

asjalik ja hästi läbimõeldud. 

3.2. B-võõrkeel (hispaania keel) – puudub info kas see aine üldse toimub või mitte. E-koolis 

puudub igasugune info nii tunnikirjelduste kui koduste tööde all, puuduvad ka hinded. 

Direktor selgitab, et õpetajal oli probleem Eestis tööloa saamisega kuna kooli poolt pakutud 

töökoormus ei olnud riigi silmis piisav. Selle tõttu on õpetaja riigist välja saadetud. Otsitakse 

lahendusi hispaania keele õppetöö korraldamiseks.  

3.3. Eliis Kahlo vahendab lapsevanemate küsimusi: 

▪ E-kooli täitmine mõndadel õpetajatel on puudulik. Tunnikirjeldused on üldsõnalised, 

mille alusel ei ole võimalik aru saada mida täpselt õpiti ning puudujatel pole võimalik ise 

materjali läbida. 

▪ Väga palju on paberkandjal töölehti, mis kaovad ning samuti ei ole puudujatel võimalik 

materjali läbida. 

▪ Trimester hakkab lõppema, kuid paljudes ainetes ei ole üldse veel hindeid. Väga suur 

õppe maht langeb trimestri viimastele nädalatele ning õpetajad planeerivad sageli mitu 

kontrolltööd (hindelist tööd) samale päevale sh esmaspäevale ja reedele, mis ei ole 

lubatud. Aktsepteeritavad ei ole ka ette teatamata kontrolltööd, mida on ette tulnud 

(mõeldud ei ole ette teatamata tunnikontrolle).  

3.4. Hoolekogu tunneb muret Raasiku valla elamuarendusega seoses tekkiva koolikohtade 

puuduse pärast.  

3.5. Hoolekogu liikmed juhtisid tähelepanu, et koosoleku kutse saajate hulgas ei ole endiselt 

koolipidaja esindajat (märkus tehtud juba eelmisel koosolekul). Hoolekogu e-posti haldajal 

korrastada andmed ja lisada koolipidaja esindaja. 

 

Järgmine koosolek toimub 16.01.2025 kell 18.30 

 

 

Koosoleku juhataja:      Protokollija: 

Madis Veigel       Eliis Kahlo 

 


	Aruküla Põhikooli hoolekogu koosoleku protokoll 

